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Hybrydowe posiedzenie Rady (poprzez platformę Zoom) zostało otwarte o g. t2 przez Przewodniczącego Rady PKWK - B. Pukowca,
który stwierdził, Że przy obecności 6 członków Rady zgromadzenie jest zdolne do podejmowania uchwał.

Posiedzenie odbywa się za pomocą komunikatora, oraz onsite co jest dopuszczalne i zgodne z Regulaminem.

1. Proponowany porzqdekobrad

1. Przyjęcie porządku obrad

2. Przyjęcie protokołu z XVlll posiedzenia Rady

3' Rozpatrzenie odwołania które wpłynęło do Rady PKWK w zakresie ponownego rozpatrzenia kandydatury na sędziego wyścigowego

4. omówienie sytuacji przedstawionej w piśmie skierowanym do Rady PKWK przez kierownika Wydziału Hodowlano Wyścigowego PKWK
Pana Jakuba Kasprzaka (pismo przekazane do Członków Rady PKWK)

5. Dyskusja nad przedstawionymi przez Ministerstwo Rolnictwa zmianami do Regulaminu prac Rady PKWK.

6. Konferencja w Paryżu - przedstawienĺe głównych tez, cele PKWK i ich realizacja podczas wydarzenia, najważniejsze punkty dotyczące
zmian w regulacjach w świecie oraz skutkach dla Polski - Pan Jakub Kasprzak kierownik Wydziału Hodowlano Wyścigowego.

7. Sprawy różne
- programy premiowe na sezon 2o24 dla hodowców i właścicieli konĺ polskiej hodowli
_ pula na nagrody w sezonie 2024 i następnych

7, Przyjęcie porzqdku obrad.

UCHWAŁA NR 76
Rady Polskiego Klubu Wyścigów Konnych

z dnia 11 października 2023 roku

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąć proponowany porządek obrad

Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześć) osób,
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób,
od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób'
Uchwała została przyjęta jednomyślnie.

Porządek obrad przedstawiony członkom Rady PKWK stanowi załącznik do niniejszego protokołu

2. PrzyjęcÍe protokołu z XVlll posiedzenia Rady,

Wobec braku uwag podjęto następującą uchwałę:

UCHWAŁA NR 77
Rady Polskiego Klubu Wyścigów Konnych

z dnia 11 październlka 2023 roku

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąć protokół z XVlll posĺedzenia Rady

Za przyjęciem uchwały głosowało 7 (siedem) osób,
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób,
od oddania głosu wstřzymało się 0 (zero) osoba.
Uchwała została przyjęta jednomyślnie.

(dołączył Pan Michał Romanowski)

3. RozpatrzenÍe odwołania które wpĘnęło do Rady PKWK w zakresÍe ponownego rozpatrzenia kandydatury na sędziego
wyścÍgowego 

,



W związku z formułą posiedzenia Rady PKWK które odbywa się w trybie hybrydowym, Rada PKWK podejmuje Uchwałę o odtajnieniu
głosowania i jego przeprowadzeniu w trybĺe jawnym

UCHWAŁA NR 78
Rady Polskiego Klubu Wyścigów Konnych

z dnia 11 października 2023 roku

Za przyjęciem uchwały głosowało 7 (siedem) osób,
Za odrzuceniem uchwaĘ głosowało 0 (zero) osób,
od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób.
Uchwała została przyjęta jednomyślnie.

Przewodniczący Bogdan Pukowiec przedstawił sylwetkę kandydata który złożył ponownie swoją kandydaturę na sędziego wyścigowego,
korzystajac z możliwoścĺ odwołania się od poprzedniej, negatywnej decyzji Rady PKWK.

UCHWAŁA nr 79
Rady PoIskiego Klubu Wyścigów Konnych

z dnia 11 października 2023 roku

W wyniku głosowania wniosku o ponowne rozpatrzenie kandydatury na sędziego wyścigowego na sezon 2023 podczas XlX posiedzenia
Rady PKWK w dnĺu 11 października 2023 r., kandydatura nie otrzymała wymaganej większości głosów na pełnienie funkcji sędziego na

sezon 2023 i została przegłosowana przez Radę negatywnĺe.

4, omówienie sytuacjí przedstawionej w pÍśmíe skÍerowanym do Rady PKWK przez kíerownika Wydziału Hodowlono Wyścigowego
PKWK Pana takuba Kasprzaka (písmo przekazane do Członków Rady PKWK)

Pan Przewodniczący Bogdan Pukowiec zreferował treść pisma przekazanego do Członków Rady PKWK, w którym to, W ocenia Pana
Kasprzaka, zostały szeroko opisane nieprawidłowości w orzecznictwie KT dla toru Wrocław Partynice. Pan Kasprzak wnioskuje o
odwołanie sędziów wyścigowych, Przewodniczącego Pana Krzysztofa Ksztonia oraz Alicji Zawgorodnej, z zastrzerzeniem aby decyzja
została podjęta przez Członków Rady PKWK

Po analizie wniosków wskazanych w piśmie, Przewodniczący Pukowiec stwierdził brak podstaw do podjęcia takiej decyzji przez Radę.
Po dyskusji nad treścĺą pisma prowadzonej wokół problemu z obsadzeniem stanowisk sędzĺowskich oraz utrzymaniem jakości

sędziowania podjęto nastepujące wnioski:
1. Abstrahując od oczywistej sytuacji dopuszczenia jeźdŻca do pracy bez ważnych na ten czas badań, co jest błędem Komisji Technicznej,
Polski Klub Wyścigów Konnych musi zmienić sposób i podejście do procedury informowania o takim fakcie organizatora wyścigów,
jeźdźca, oraz trenera. Urząd jest od tego, aby służyć i wspierać, a nie karać czekając na popełnienie błędu' 7awiódł system związany z
komunikacją - zdaniem Macieja Kacprzyka
2. Błędem było dopuszczenie jeźdźca bez ważnych badań, w konsekwencji zatwierdzenĺe wyników w wyścigach w których jeździł, bez
dyskwalifikacji' W przypadku kiedy sędziowie przed wyścigami posĺadają informację o datach obowiązywania licencji powinni również
zareagować według stanu tej wiedzy. Komisja odwoławcza jest władna temu aby oceniać działanie komisji technicznej i jest to zadanie
dla niej, a nie dla Członków Rady'- Michał Romanowskĺ
3. NiezrozumiaĘ jest wniosek skierownany do Rady o odwołanie Pana Ksztonia który W tym dniu nie pracował jako sędzia w Komisji
Technicznej' Konsekwencje można wyciągać od Pani Alicji Zawgorodnej która w tym dniu pełniła obowiązki Przewodniczącej KT, ale nie
tak daleko posunięte jak odwołanie. - Jerzy Sawka
4. Zwyczajowy tryb powiadamianĺa organizatoróW oraz Komisji Technicznych w taki właśnie sposób funkcjonuje już od lat. W tym
przypadku, jak widać coś zawiodło. Skierowałem już prośbę do Wydziału Hodowlanego o weryfikację i naprawę tego systemu. ldealna
byłaby baza na wzór FEl gdzĺe każdy zawodnik mógłby zalogować się i sprawdzić czy jego dane są prawidłowe, oraz, czy posiada wszelkie
niezbędne uprawnienia' Klub w omawianej sytuacji dotrzymał procedur, informacja o braku ważności badań została przekazana, zdaję
sobie jednocześnie sprawę, że gdyby jeździec został proaktywnie poinformowany we czwartek o zbliżającej się dacie końca badań,
miałby jeszcze czas na ich wykonanie. - Prezes Krzysztof Kierzek
5. Z ewidentnego błędu popełnĺonego przez Komisję Technĺczną należy wycĺągnąć wnioskĺ, aby już nigdy wĺęcej nie doszło do takiej
sytuacji. Komisja miała informacje wcześniej, świadomie podjęła błędną decyzję' Niezbędne jest poprawienie systemu informowania
uczestników meetingu, co jest zadaniem Komisji Technĺcznej oraz PKWK. Decyzją w tej sprawie podjętą przez KT powinna zająć się
Komĺsja odwoławcza.

Wobec zakończenia dyskusji przystąpiono do głosowania wniosku Pana Jakuba Kasprzaka o odwołanie Pana Krzysztofa Ksztonia oraz
Pani Alicjĺ Zawgorodnej.

W glosowaniu brało udzial7 (siedem) osób,
Za odwołaniem głosowało 0 (zero) osób,
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Przeciw odwołaniu głosowały 4 (cztery) osobn
od oddania glosu wstrzymały się 3 (trzy) osoby.

5. Dyskusja nad przedstawionymi przez MinÍsterstwo Rolnictwa zmianami do Regulaminu prac Rady PKWK.
Przewodniczący Bogdan Pukowiec przedstawił zakres zmian do Regulaminu pracy Rady PKWK rekomendowanych przez Ministerstwo
Rolnictwa. ZaIecenia w zakresie propozycji zmian Rada zobowiązuje się uzgodnić korzystając z pomocy prawnej, tak, aby już żaden z
zapisów nie budził Wątpliwości' Propozycje zmian koncentrują się na procesie rekomendacji kandydatów na sędziów wyscigowych,
wskazując konieczność zachowania jak największego obiektywizmu przy dokonaniu wyborów. Zmiany merytoryczne oraz redakcyjne
zostaną omówione przy wsparciu prawnym i po raz kolejny przedstawione Ministerstwu.

6, Konferencja w Paryżu - przedstawienie głównych tez, cele PKWK i ich realízacja podczas wydarzenia, najważníejsze punkty
dotyczqce zmian w regulacjach w świecie oraz skutkach dta PotskÍ - Pan takub Kasprzak kierownik Wydziału Hodowlano
Wyścigowego,
Pan Jakub Kasprzak przedstawił główne założenia podjęte podczas konferencji skoncentrowanych wokół zagadnień dotyczących koni
arabskich oraz folblutów.
Program konferencji dotyczący zagadnień wyścigów dla koni arabskich:
- wybór nowych władz
- dyskusja dotycząca zagadnienia: od kiedy klacze mogą powrócić do treningu wyścigowego po odchowaniu źrebaka (zaproponowano 3

definicje które muszą zostać skonsultowane z lFHA)
- koncentracja na jeszcze większym wzbogaceniu programów wyścigowych w gonitwy wysokiej rangi i z dużym budżetem
- lFAHR cUP i lFAHR TROPHY - akces krajów do przeprowadzenia tych wyścigóW sponsorowanych przez lFAHR (PKWK zloŻyło wniosek,
oczekujemy na odpowiedź).
Program konferencji dotyczący zagadnień wyścigów dla folblutów:
- głosowanie nad wnioskiem o zmianę siedziby France Galop (zgoda niezbędna do pľzeprowadzenia zmĺan rejestrowych lFHA)
- przedstawienie przez przedstawiciela Technical Advisory Committee zmian jakie nastąpią odnośnie ułatwienia dostępu do informacji o

substancjach zabronionych i karach stosowanych w Europie. Ma powstać strona internetowa służąca do tego, by kraje mogły wymieniać
się informacjami i doświadczeniami w tym zakresie.
- Wielka Warszawska - wyścig Pattern. Podkreślenie rangi wyścigu oraz starań o jej osiągnięcie, negatywna ocena Włoch w zakresie
niezastosowania się do reguł i założeń programu,
- referat przedstawiciela lrlandii na temat zdrowia psychicznego jeźdźców, coraz więcej przypadków zachorowań na depresję, problem z

nieradzeniem sobie z presją nałożoną przez właścicieli i treneró
- dobrostan koni - protesty Zielonych (Liverpool, Ascot, Pardubice) - co mogą zrobić władze wyścigowe aby edukować.
- Wieka Warszawska - free nominatĺon _ zwycięzcy określonych gonitw z krajów sąsiedzkich będą mogli być zaproszenĺ do udziału w
Wielkiej Waľszawskiej, oraz, symetrycznie, zwycięzca WW dostaje nominację do wyścigu tej rangi za granicą (potwierdzenie uczetnictwa
w programie przez Słowację, wstępnie: Czechy, Szwecja, Hiszpania, Węgry, Niemcy).

7, Sprawy różne
- programy premiowe na sezon 2024 dla hodowców i właścicieli koni polskíej hodowli
- pula na nagrody w sezonie 2024 i następnych

Przewodniczący Bogdan Pukowiec potwierdził ustalenie ostatecznej treści nowej Umowy z PKWK (jest decyzja Zarządu, oczekuje obecnie
na decyzję Rady Nadzorczej oraz Zgromadzenie Wspólników)
Główne zmiany przewidziane w kontrakcie:
- wejście w życie od sezonu 2024
- zwiększenie puli nagród do 10 mln ( na razie bez indeksacji w ciągu 3 lat, po 3 latach powrót do rozmów i ustalenie postanowień w
zakresie indeksacji)
- zwiększenie puli nagród o 2 mln dotyczy tylko koni wyhodowanych w Polsce (1,5 mln jako dopłaty bezpośrednie w postaci 20% jako

narody dodatkowe do każdej gonitwy otwartej (wg regulaminu organizatora) 0,5 mln dodatkowo dla właścicieli i hodowców )'
Szacunkowy prelimĺnarz na sezon 2024 wg założeŕl Prezesa Krzysztofa Kierzka - nagrody- będą wynosiły ok 4 mln (łącznie premie z

Zarządzeń, wzrost pu l ĺ )'
Wnioski Członków Rady PKWK
Pan Jerzy Engel

- prośba, aby w puli dodatkowej nie uwzględniać środków przeznaczonych przez KOWR
- % nagrody dla koni polskiej hodowli od pierwszego miejsca a nie od wysokości przypadajacej miejscu które zajęły
- gonitwy zamknięte ( do dyskusji, czy nie powinny zostać otwarte) - wtedy premie dla koni polskiej hodowli od wartości l miejsca
(uzgodniono przedstawienie propozycji mechanizmu przez Turf Club)
- po przedstawieniu propozycji Turf Club oraz PKWK dyskusja nad wprowadzenĺem najlepszego i możliwego pod kątem proceduralnym ĺ

prawnym programu dopłat. Decyzja wspólna, aby nikt nie był zaskoczony.
- czy Totalizator Sportowy widzijakąkolwiek szansę na Wzrost pozostałej części puli nagród (8 mln) dla pozostałych koni?
- Konsekwencje braku podwyższenia całej puli doprowadzą do wygaszenia wyścigów w Polsce (w przyszłym roku szacujemY o ok 10%

spadek iloścĺ koni), spadek ilości koni w kolejnych latach spowoduje brak możliwosci złozenia planu wyścigowego . Musimy dla wyścigów
w Polsce zrobić coś spektakularnego, co zmieni ten kierunek
Pan MaciejKacprzyk
- pozostawienie puli na tym poziomie nie pozwoli na rozegranie 46 dni wyścigowych. Nie ma koni które będą w stanie obsadzić pełne

stawki i dni wyścigowe
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Pan Michał Romanowski poruszył kwestie czynników problemów biznesu wyścigowego'
Pan Jerzy Engel poruszył kwestie problemów właścicieĺi.
Pan Jerzy Sawka zgłosił kolejne wnioski:
- zasadne jest przeprowadzenie konferencji skoncentrowanej na tematyce polskich wyścigów
- tematy zostaną wcześniej przygotowane, analiza stanu polskich wyścigów oraz propozycja rozwiązań
- nie ma sensu dyskutować cĺągle w gronie Rady, należy wyjśc z tym na zewnątrz, jasno powiedzieć co nas czeka i opracować plan
naprawczy
- konferencja zorganizowana we Wrocławiu we wrześniu pokazała, że wszystkie federacje wyścigowe mają swoje problemy. Najlepiej
jednak funkcjonują te, które utrzymują się z gry, a nie pomocy zzewnątrz
- klucz do rozwiązanĺa probłemów, leży w samym Służewcu. Musi zmienić się funkcja tego toru. Nĺe da się odbudować przedwojennej
legendy. Tory muszą mieć możliwość stosowania innych, alternatywnych rozwiązań.
Pan Jerzy Engel
- konferencja we Wrocławiu pokazala, że tory utrzymują się z gry. W Polsce gra nie istnieje. Nie istnieje totalizator konny. Zabiliśmy grę
przez Ustawę, brak możliwości reklamy. Reklama jest skierowana jedynie do wewnątrz. Nie na zewnątrz.
Pan Maciej Kacprzyk
- konferencja we Wrocławiu pokazała, że wyścigi utrzymują się z gry. Tylko z gry. Aby pula w Polsce wzrosła, musiałaby być pulą na którą
grają inne kraje. Dziś tego nie rozwiążemy z uwagi na ograniczenia prawne
- przyjście Totałizatora sportowego na Słuzewiec opierało się na kĺlku koncepcjach. Jedną z nich była koncepcja zagosodarowania terenu'
Miał czerpać korzyści z terenu. obecnie, jedną z niewielu korzyści dla wyścigów jest lokalizacja Służewca. Powinniśmy zacząć mówić
szczerze, i mam nadzieję, ze podczas kolejnej konferencji to wybrzmi, jak ten teren ma być zagospodarowany aby wyścigi utrzymywać'
Plan gonitw, nasze założenia wyścigowe są z czasów komunistycznych. To się musi zmienić, ponieważ funkcjonujemy w zupełnie innych
warunkach' Jakie konie mają być hodowane, jakie mają się ścigać?

Wobec braku dodatkowych punktów Pan Przewodniczacy zamknął dyskusję.

Wniosek dodatkowy:
Pan Jerzy Engel
- składam wniosek o zniesienie opłat za zapis w gonitwach grupowych w sezonie 2024r
Pan Przewodniczący Bogdan Pukowiec oraz Dyrektor Jerzy Sawka sprawdzą mozlwiości w tym zakresie, odpowiedź zostanie udzielona na
kolejnym posiedzeniu Rady PKWK.
Wobec braku dodatkowych wniosków Przewodniczący zakończył XlX posiedzenie Rady PKWK.
Na tym protokół zakończono.
Protokół sporządzono na zlecenie Przewodniczącego Rady Polskiego Klubu Wyścigów Konnych, na podstawie na
posiedzenia.

z przebiegu

Agnieszka Kacprzyk

1. Bogdan Pukowiec
2. Michał Romanowski
3. Jerzy Sawka

Lista obecnvch na posiedzeniu:

1. Engel Władysław Jerzy

2. GrzybowskiKamil
3. Kacprzyk Maciej
4. Koczurowska-Wawrzkiewicz Kaja
5. Pukowiec Bogdan

6. Sawka Jerzy

7. Romanowski Michał

1* L- .(&- .-przewodniczqcy Rady pKWK
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